

春天的花園 Garden in Spring

Week 1 (4/5 - 4/9)春天的花 Spring Blossom

This week, we will talk about some beautiful flowers that bloom in spring.

1. 春天來了，櫻花開了。我看見粉紅色和白色的櫻花。

chūn tiān lái le , yīng huā kāi le 。 wǒ kàn jiàn fěn hóng sè hàn bái sè de yīng huā

Spring is here, and so are the cherry blossoms. I see pink and white cherry blossoms.

2. 小小的櫻花，可愛又美麗。

xiǎo xiǎo de yīng huā , kě ài yòu měi lì

These little cherry blossoms are so pretty.

3. 春天來了，桃花開了。我看見粉紅色和白色的桃花。

chūn tiān lái le , táo huā kāi le 。 wǒ kàn jiàn fěn hóng sè hàn bái sè de táo huā

Spring is here, and so are peach blossoms. I see pink and white peach blossoms.

4. 小小的桃花，茂盛又芬芳。

xiǎo xiǎo de táo huā , mào shèng yòu fēn fāng

These little and flourishing peach blossoms are very fragrant.

5. 春天來了，迎春花開了。我看見黃色的迎春花。

chūn tiān lái le , yíng chūn huā kāi le 。 wǒ kàn jiàn huáng sè de yíng chūn huā

Spring is here. Winter jasmine has started to bloom. I see yellow winter jasmine.

6. 細細的枝條上，開著一簇簇迎春花。

xì xì de zhī tiáo shàng , kāi zhe yī cù cù yíng chūn huā 。

There are many winter jasmine blooms on the skinny branches.

7. 春天來了，牡丹花開了。我看見色彩繽紛的牡丹花。(紅/白/黃/黑/粉/紫/藍/複色)

chūn tiān lái le , mǔ dān huā kāi le 。 wǒ kàn jiàn sè cǎi bīn fēn de mǔ dān huā 。 (hóng /bái /huáng /hēi /fěn /zǐ /lán /fú sè)

Spring is here. Peonies have started to bloom. I see peonies in many different colors.

(red/white/yellow/black/pink/purple/blue/multicolor)

8. 灌木叢中，開著一朵朵牡丹花。

guàn mù cóng zhōng , kāi zhe yī duǒ duǒ mǔ dān huā

There are many peonies on the shrub.

Week 2 (4/12 – 4/16): 春天的昆蟲 Insects in Spring

This week, we will take a look at some insects in spring? What are they? What do they do in spring?

1. 春天來了，我看見橢圓形的金龜子。

chūn tiān lái le , wǒ kàn jiàn tuǒ yuán xíng de jīn guī zǐ

Spring is here. I see oval-shaped tansy beetles.

2. 春天來了，我看見橢圓形的獨角仙。

chūn tiān lái le , wǒ kàn jiàn tuǒ yuán xíng de dú jiǎo xiān

Spring is here. I see oval-shaped rhino beetles.

3. 金龜子的甲殼閃閃發光。

jīn guī zǐ de jiǎ ké shǎn shǎn fā guāng

The shell of tansy beetles sparkle like gems.

4. 獨角仙的頭上長著犄角。

dú jiǎo xiān de tóu shàng zhǎng zhe jī jiǎo

Rhino beetle has a horn on its head.

5. 金龜子在春天吃花，花蜜和花粉。

jīn guī zǐ zài chūn tiān chī huā , huā mì hàn huā fěn

Tansy beetles eat flowers, nectar and pollen in the spring.

6. 獨角仙在春天羽化成蟲。

dú jiǎo xiān zài chūn tiān yǔ huà chéng chóng

The fully mature rhino beetle emerges from its chamber in the spring.

Week 3 (4/19 -4/23):春天的昆蟲 Insects in Spring

This week, we will continue talking about insects in spring.

1. 春天來了，蟋蟀寶寶從卵孵化成了若蟲。

chūn tiān lái le , xī shuài bǎo bǎo cóng luǎn fū huà chéng le ruò chóng

Spring is here. Nymph crickets break the egg capsule where they develop their life.

2. 春天的蟋蟀寶寶從土裡鑽出來覓食，掘穴。

chūn tiān de xī shuài bǎo bǎo cóng tǔ lǐ zuàn chū lái mì shí , jué xué

Nymph crickets dig out of the substrate to find food sources and build nests in spring.

3. 春天來了，螞蟻從洞穴中爬出來覓食。

chūn tiān lái le , mǎ yǐ cóng dòng xué zhōng pá chū lái mì shí

Spring is here. Ants come out from their colony to look for food.

4. 春天的螞蟻還會忙著搬家。

chūn tiān de mǎ yǐ hái huì máng zhe bān jiā

Springtime is when ants begin to look for a new area to grow their colony.

Week 4 (4/26 – 4/30): Review Week

This week, we will review the content we have learnt from the past three weeks.

溫暖的春天來了，花兒們都開了。我看見或粉色或白色的櫻花和桃花。小小的櫻花和桃花，可愛又美麗，茂盛又芬芳。在春天，細細的枝條上開著一簇簇黃色的迎春花，灌木叢中還開著色彩繽紛的牡丹花。
wēn nuǎn de chūn tiān lái le , huā ér men dōu kāi le 。 wǒ kàn jiàn huò fēn sè huò bái sè de yīng huā hàn táo huā 。 xiǎo xiǎo de yīng huā hàn táo huā , kě ài yòu měi lì , mào shèng yòu fēn fāng 。 zài chūn tiān , xì xì de zhī tiáo shàng kāi zhe yī cù cù huáng sè de yīng chūn huā , guàn mù cóng zhōng hái kāi zhe sè cǎi bīn fēn de mǔ dān huā 。

Spring is here and it's getting warmer. It's the blossom season. I see cherry and peach blossoms in either pink or white. These little and flourishing blossoms are very beautiful and fragrant. In the springtime, there are many yellow winter jasmine blooms on the skinny branches. There are also many colorful peonies on the shrub.

溫暖的春天來了，小昆蟲們也醒了過來。我們會看見橢圓形的金龜子和獨角仙，金龜子的甲殼閃閃發光，獨角仙的頭上長著犄角。金龜子在春天吃花，花粉和花蜜。獨角仙在春天羽化成蟲。蟋蟀的卵孵化成弱蟲，從土裡鑽出來覓食和掘穴。螞蟻也從洞穴裡爬出來覓食和搬家。

wēn nuǎn de chūn tiān lái le , xiǎo kūn chóng men yě xǐng le guò lái 。 wǒ men huì kàn jiàn tuǒ yuán xíng de jīn guī zǐ hàn dú jiǎo xiān , jīn guī zǐ de jiǎ ké shǎn shǎn fā guāng , dú jiǎo xiān de tóu shàng zhǎng zhe jī jiǎo 。 jīn guī zǐ zài chūn tiān chī huā , huā fěn hàn huā mì 。 dú jiǎo xiān zài chūn tiān yǔ huà chéng chóng 。 xī shuài de luǎn fū huà chéng ruò chóng , cóng tǔ lǐ zuàn chū lái mì shí hàn jué xué 。 mǎ yǐ yě cóng dòng xué lǐ pá chū lái mì shí hàn bān jiā 。

Spring is here and it's getting warmer. It is the time when the insects wake up. We see oval-shaped tansy beetles and rhino beetles. The shell of tansy beetles sparkle like gems. Rhino beetles have a horn on their heads. Tansy beetles eat flowers, nectar and pollen in the spring. The fully mature rhino beetle emerges from its chamber in the spring. Nymph crickets break the egg capsule where they develop their life. They dig out of the substrate to find food sources and build nests in spring. Ants also come out from their colony to look for food and new areas to grow their colony.

Resources

Ya-Ya songs:

彩虹歌
小小昆蟲

External Resources:

蝴蝶蝴蝶生的真美麗 Beautiful Butterfly

https://www.youtube.com/watch?v=8_qgDF_EFfk

你看！春天來了！Look! Spring is Here

<https://www.youtube.com/watch?v=qes9dqFaBOI>

*advanced 可愛巧虎島, 春天的腳步聲

<https://www.youtube.com/watch?v=qes9dqFaBOI>